
Zpráva o činnosti AS ČVUT v roce 2018

Rok 2018 byl druhým rokem činnosti Akademického senátu ČVUT (AS ČVUT) ve
volebním období 2017 – 2019. Na 16. zasedání AS ČVUT dne 10. 1. 2018 byl zvolen
předsedou AS ČVUT doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D., místopředsedkyní za akademické
pracovníky byla zvolena Ing. arch. Dana Matějovská, Ph.D. a místopředsedou za stu-
denty byl zvolen Ing. Stanislav Jeřábek. V roce 2018 působilo v AS ČVUT těchto osm
stálých pracovních komisí:

• legislativní komise (LK),

• hospodářská komise (HK),

• komise pro pedagogické záležitosti (KPZ),

• komise pro informační strategii (KIS),

• komise pro rozvoj, na 21. zasedání AS ČVUT dne 30. 5. 2018 přejmenovaná na
komisi pro rozvoj a kvalitu (KRK),

• komise pro vědu, tvůrčí činnost a doktorské studium (KVTD),

• komise pro SÚZ (KSUZ) a

• studentská komise (SK).

Po celý rok 2018 působili ve svých funkcích tito předsedové stálých komisí: předsedou
LK byl RNDr. Petr Olšák, předsedou HK byl prof. Ing. František Hrdlička, CSc. a
předsedou KIS byl prof. Dr. Ing. Jan Kybic.

Během roku 2018 byli novými předsedy stálých komisí zvoleni tito členové AS ČVUT:
Na 19. zasedání dne 28. 3. 2018 byl zvolen předsedou KPZ RNDr. Jiří Šrubař, Ph.D.,
předsedou KVTD byl zvolen doc. Dr. Ing. Ivan Richter, předsedou SK byl zvolen Bc.
Michal Farník a předsedou KSÚZ byl zvolen Bc. Pavel Bakovský. Na 21. zasedání dne
30. 5. 2018 byl zvolen předsedou KRK prof. Ing. Václav Hlaváč, CSc. Na 23. zasedání
dne 3. 10. 2018 byl zvolen předsedou KSÚZ Ing. Tomáš Drábek.

Materiály, které byly předkládány do AS ČVUT, byly projednávány před zasedáními
v jednotlivých komisích a/nebo předsednictvem, které je složeno z předsedy AS ČVUT,
místopředsedů a předsedů stálých komisí. Vedle přímých osobních diskuzí byly k diskuzím
a informování využívány také elektronické prostředky, konkrétně emaily a diskuzní fórum
(viz forum.cvut.cz). Ze všech zasedání byl v roce 2018 uskutečňován přímý videopřenos
(stream) přes intranet, který byl dostupný po přihlášení se identitou ČVUT členům
akademické obce a zaměstnancům ČVUT. Novým technickým prostředkem zavedeným v
roce 2018 v práci AS ČVUT byl elektronický hlasovací systém, který vedle uskutečňování
a evidence hlasování senátorů umožňuje dále provádět prezenci senátorů a pomáhat řídit
a evidovat základní průběh vystupování senátorů na zasedáních.
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V dalším textu následují zprávy z činností jednotlivých komisí, které byly připraveny
předsedy těchto komisí. V příloze této zprávy je uveden přehled prezencí členek a členů
AS ČVUT na jednotlivých zasedáních v roce 2018.

Zprávy z činnosti komisí
Legislativní komise
Legislativní komise AS ČVUT v roce 2018 se sešla na čtyřech schůzkách a dále často

připravovala stanoviska pro jednání senátu hlasováním per-rollam. To se dělo v pří-
padech, kdy předložený materiál nevyžadoval podrobnější diskusi a navrhovaná legisla-
tivní změna byla jednoduchá a srozumitelná.

Ze začátku roku doznívaly záležitosti z nedávných voleb rektora, které někteří senátoři
a odstupující rektor označili jako problém. I k tomu se legislativní komise vyjadřovala.
Také byly podány návrhy některých senátorů na změnu Jednacího řádu AS související
s volbami rektora a s řešením případu, kdy je kandidát na rektora současně senátor. V
této věci existovalo několik variant podaných různými senátory, senát nakonec schválil
variantu zakotvenou v posledních dvou větách odstavce 4/2. Kromě toho legislativní
komise připravila zcela nové znění článku 3a týkající se fungování senátních komisí a
také v odstavci 2/11 je nově zařazen text o nakládání se zvukovými a případně audio
záznamy, což vychází z požadavků GDPR.

Statut ČVUT byl měněn dvakrát. Byl změněn počet členů VR, ale rektor nepřistoupil
na návrh legislativní komise upravit počet členů na pevně stanovené číslo, ve Statutu
zůstává nevyhovující vymezení jen maximálního počtu členů. Další změna Statutu (v
celkovém pořadí čtvrtá) se týkala změn přílohy vymezující poplatky spojené se studiem,
která před schválením senátem byla projednána i ve studentské komisi a v obou případech
bylo zformulováno doporučující stanovisko.

Legislativní komise vydala stanoviska k desítkám změn předpisů celoškolských i fakult-
ních. Dvakrát byl měněn Studijní a zkušební řád v souvislosti s úlevami studentů rodičů.
Napoprvé to nebylo provedeno zcela vyhovujícím způsobem, protože nejprve uvázla ko-
munikace mezi legislativní komisí a studijní prorektorkou.

Na dubnové schůzce komise v roce 2018 (viz též zápis ze schůzky komise 2018-04)
byla znovu dlouze a obsáhle projednávána problematika zveřejňování audiovizuálních
záznamů prostřednictvím intranetu, což je úkol, který měl předseda senátu naplnit dle
usnesení senátu z března roku 2017. Dosud (ani v březnu 2019) není tato věc uspokojivě
vyřešena.

Na říjnové schůzce komise byly v souvislosti s chystaným projektem na CIIRC ve
zkrácené legislativní lhůtě projednány změny Statutu CIIRC a Organizačního řádu CI-
IRC. Bylo navrženo mnoho korekcí, které navrhovatel přijal a senát tyto změny poté
schválil.

Zápisy ze všech schůzek legislativní komise jsou dostupné na na Inforeku v elektron-
ické podobě a byly pravidelně k dispozici před zasedáním senátu v místě s ostatními
předkládanými materiály přístupném akademické obci.
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Hospodářská komise
Hlavní témata, která projednávala HK v roce 2018:

• ukončení přestavby vyňatých prostor v objektu na Jugoslávských partyzánů,

• aféra nadstandardních odměn některých pracovníků ČVUT vyvolaná články pana
Rychlíka v LN a analýza odměn na ČVUT dle pana rektora,

• metodika rozpisu a mimonormativu v roce 2018,

• rozpočet ČVUT v roce 2018,

• zpráva o hospodaření ČVUT v roce 2017 a s tím související neschválený rozpočet
ČVUT v roce 2017,

• doplnění a následné znovuschvalování rozpočtu CIIRC za rok 2018 v roce 2019
(vykázaná ztráta ústavu přes 11 milKč) a KÚ (nesprávná výše výnosů a jejich
zaúčtování) za rok 2018 v souvislosti se zprávou auditora,

• podpora aktivit hlasováním per rollam.

Zasedání komise se konala ve dnech 24. 4., 29. 5., 29. 6, 3. 10., 25. 10., 19. 11. a
16. 12. 2018.

Komise pro pedagogické záležitostii
Komise pro pedagogické záležitosti v roce 2018 projednávala

• navrhované změny Statutu ČVUT, Přílohy 5 – Poplatky spojené se studiem (III. a
IV. změny Statutu ČVUT),

• navrhované změny Studijního a zkušebního řádu pro studenty ČVUT (I. a II. změny
SZŘ),

• příkaz rektora č. 8/2018 (Úhrady za mimořádné a nadstandardní administrativní
úkony podle čl. 12 odst. 1 Statutu ČVUT pro akademický rok 2018/2019),

• podmínky přijímacího řízení bakalářských a navazujících magisterských studijních
programů Masarykova ústavu vyšších studií pro akademické roky 2018/2019 a
2019/2020,

• Sebehodnotící zprávu pro institucionální prostředí.

Dále se KPZ na svém dubnovém jednání zabývala situací v Univerzitní mateřské a
základní škole Lvíčata. Komise pro pedagogické záležitosti se v roce 2018 sešla třikrát
a to v termínech 23. 4., 28. 5., 19. 11. 2018 a dále jednala elektronicky s následným
per rollam hlasováním v termínech 2. 10., 30. 10., 21. 11. a 18. 12. 2018. Listopadové
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jednání proběhlo jako společné se Studentskou komisí AS. Zápisy z jednání i záznamy o
hlasování per rollam jsou k dispozici ve složce komise v Sharepointu.

Komise pro informační strategii
Komise pro informační strategii se v roce 2018 nesešla a pracovala pomocí prostředků

elektronické komunikace. Bylo to způsobeno zejména tím, že ze strany vedení ČVUT
nebyl předložený žádný podnět spadající do působnosti komise. Komisi také nebylo
umožněno se seznámit s detaily bežících a navrhovaných IP projektů.

Komise se zabývala následujícími tématy:

• rozpočtem VIC,

• běžícími a navrhovanými IP projekty,

• elektronickým hlasovacím systémem,

• organizací dokumentů senátu v Sharepointu,

• implementací GDPR a osobou pověřence pro GDPR,

• jmenováním zástupce ČVUT do představenstva organizace CESNET,

• osobou prorektora ČVUT pro informatiku.

Komise pro rozvoj a kvalitu
V červnu 2018 požádal předseda KRK ředitele VIC o webový prostor a nástroj pro

editaci. Ukázalo se, že takový nástroj k dispozici zatím není. Proto vznikla snad dočasná
webová stránka KRK, a to http://people.ciirc.cvut.cz/ hlavac/pub/KRK/ , na níž je život
KRK průběžně dokumentován.

Členy KRK jsou: Ing. arch. Robert Bouška; doc. Ing. Jiří Cajthaml, Ph.D.; prof.
Ing. Václav Hlaváč, CSc.; Ing. arch. Dalibor Hlaváček, Ph.D.; prof. Ing. Jan Kybic,
Ph.D.; doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.; Ing. Jan Kašpar; doc. Dr. Ing. Ivan Richter; Ing.
Kryštof Šulc;prof. Ing. Jan Tywoniak, CSc,; KRK spolupracuje s prof. Petrem Hájkem,
místopředsedou Rady pro vnitřní hodnocení ČVUT a s prorektorem Ing. Radkem Holým,
prorektorem ČVUT pro informační systém.

KRK se shodla, že rozpracuje tři témata. Aktivita by měla vyústit do příslušné
analytické zprávy, která by měla posloužit jako doporučení v příslušné oblasti. Tato
doporučení by měla zajistit cílenější projednání příslušného tématu. Jde o tato témata:
(1) Metody posilování a ověřování kvality na univerzitě. Tým 1 vede V. Hlaváč; členové
J. Janoušek, J. Kybic; (2) Generel ČVUT. Tým 2 vede J. Tywoniak; členové D. Hlaváček,
K. Šulc; (3) Data pro poměřování kvality. Tým 3 vede J. Cajthaml; členové J. Janoušek,
J. Kybic. Práce na příslušných analytických zprávách jsou v běhu.

Komise pro vědu, tvůrčí činnost a doktorské studium
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KVTD v roce 2018 jednala na několika přímých schůzkách, jakož i korespondenční
formou (s hlasováním per rollam). Předseda komise byl zvolen na 18. zasedání senátu
21.2.2018, na dalším 19. zasedání AS ČVUT byli potvrzeni členové komise. KVTD se v
roce 2018 na svých jednáních dále zabývala a připravovala stanoviska k těm předpisům
ČVUT a fakult, které se týkaly vědy, tvůrčí činnosti a doktorského studia. KVTD v
roce 2018 zejména projednávala tato témata: 3. změny Statutu ČVUT - rozšíření počtu
členů VR ČVUT, Vědecké rady MÚVS, 1., 2. a 3. změnou Studijního a zkušebního
řádu pro studenty ČVUT, Statutem CIIRC ČVUT, spoluprací ČVUT v Praze, FS s
firmou GEAC. V rámci fakultních předpisů se také komise zabývala: 1. změnou Řádu
doktorského studia FSv a FEL, Jednacím řádem Vědecké rady FD. Komise se zabývala
také v souvislosti s RVH Sebehodnotící zprávou pro akreditaci studijního programu,
Pravidly systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností
ČVUT a Zprávou o vnitřním hodnocení kvality, jakož i problematikou odvolání ředitele
CIIRC ČVUT. Jednání probíhala v součinnosti s Komisí pro pedagogické záležitosti (Bc.
a Mgr. studium) a dalších komisí. Dále se KVTD v průběhu roku 2018 zabývala i
některými obecnějšími tématy, bez přímých závěrů (např. Metodika 17+, aj.).

Komise pro SÚZ
Během roku 2018 Komise pro SÚZ ČVUT projednávala obvyklé dokumenty – Scénář

ubytování pro akademický rok 2018/2019 a to včetně příloh. Dále se během roku zabý-
vala zvýšením kolejného a změnou Ceníku náhrad, poplatků, paušálních plateb, pokut a
dalších služeb SÚZ ČVUT v Praze.

Studentská komise
Studentská komise zasedala celkem čtyřikrát včetně společných zasedání s Komisí

pro pedagogické záležitosti. Zabývala se hlavně úpravami Studijního a zkušebního řádu
ČVUT, Statutu ČVUT a zvýšením kolejného. Dále diskutovala systém voleb do AS a
procesní záležitosti zasedání AS spolu s návrhem změny Stipendijního řádu ČVUT.

V Praze dne 9. června 2019 doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.
předseda AS ČVUT
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10.1. 31.1. 21.2. 28.3. 25.4. 30.5. 27.6. 3.10. 31.10. 21.11. 19.12.
16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26

prof. Ing. Zdeněk Bittnar, DrSc. (FSv) x x x x x x x x x
doc. Ing. Jiří Cajthaml, Ph.D. (FSv) x x x x x x x x x
prof. Ing. Karel Kabele, CSc. (FSv) x
prof.Ing.Jan Tywoniak, CSc. (FSv) x x x x x x x x
Ing.arch. Robert Bouška (FSv) od 9.zasedání x x x x x x
Jan Matějka (FSv) do 8.zasedání

Ing. Michal Mára (FSv) x x x x x x x x
doc. Ing. Václav Bauma, CSc. (FS) x x x x x x x x x x x
prof.Ing.František Hrdlička, CSc. (FS) x x x x x x x x x x
prof. Ing. Jiří Nožička, CSc. (FS) x x x x x x
Ing. Kryštof Šulc (FS) x x x x x x x x x x
Ing. Jiří Volech (FS) x x
prof. Dr. Ing. Jan Kybic (FEL) x x x x x x x x x x
RNDr. Ilona Ali Bláhová, PhD. (FEL) x x x x x x x x x x
RNDr. Petr Olšák (FEL) x x x x x x x x x x x
Bc. Pavel Bakovský (FEL) x
Ing. Tomáš Drábek (FEL) x x x x x
Bc. Jakub Begera (FEL) x x x x x x x x
doc. RNDr. Vojtěch Petráček, CSc. (FJFI) x
prof. Ing. Goce Chadzitaskos,CSc.  (FJFI) x x x x x
Ing. Petr Průša, Ph.D. (FJFI) x x x
doc. Dr. Ing. Ivan Richter (FJFI) x x x x x x x x x x x
doc. Ing. Jiří Mikyška, Ph.D. (FJFI) x x x x x x x x x x
Ing. Kateřina Chytrá (FJFI) x x x x x x
Bc. Michal Farník (FJFI) x x x x x x x x x x
Ing. arch. Dalibor Hlaváček, Ph.D. (FA) x x x x x x x x x x
RNDr. Jiří Šrubař, Ph.D. (FA) x x x x x x x x x x x
Ing. arch. Dana Matějovská, Ph.D. (FA) x x x x x x x x x x x
Bc. Lukáš Hodek (FA) x x x
Marek Wagner (FA) x x x x x
Bc. Josef Holeček (FA) x x x x x x x x x
Ing. Bc. Vladimír Faltus, Ph.D. (FD) x x x x x x x x x x
Ing. Mgr. Jan Feit (FD) x x x x x x x x x
Ing. Tomáš Doktor (FD) x x x x x x x x x x x
Bc. Filip Konečný (FD) x x x
Ing. Šárka Hulínská (FD) x x x
Marie Dvořáková (FD) x x
Michal Šupej (FD) x x x x x x
Ing. Yulia Efremova, Ph.D.(FBMI) x x x x x x x x x x
Ing. Jan Kašpar (FBMI) x x x x x x x x
Mgr. Veronika Vymětalová, Ph.D.(FBMI) x x x x
Mgr. Pavel Böhm (FBMI) x x x x x x x x x x
Bc. Tomáš Pokorný (FBMI) x x x x x x x
doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D. (FIT) x x x x x x x x x x x
Ing. Zdeněk Muzikář, CSc. (FIT) x x x x x x x x x x
Ing. Radomír Polách (FIT) x x x x x x x x x x x
Ing. Stanislav Jeřábek  (FIT) x x x x x x x x x x x
Ing. Magda Friedjungová (FIT) x x x x x x x x x
Ing. Bc. Pavel Andres, Ph.D., ING.PAED.IGIP (MÚVS) x x x x x x x x x
PhDr. Jaroslav Schmid, CSc. (ÚTVS) x x x x x x x x x
prof. Ing. Václav Hlaváč, CSc. (CIIRC) x x x x x x x x x x
 Norbert Červený (MÚVS) x x x
Bc.Jozef Šebák (MÚVS) x x
Ing. David Čítek (KÚ) od 10.zasedání x x x x x x x x

Legenda: 

x - senátor přítomen na zasedání

žluté podbarvení - senátor nepřítomen na zxasedání

šedivé podbarvení - osoba nebyla členkou/členem AS ČVUT

Příloha I. Prezence členů AS ČVUT na zasedáních v roce 2017
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